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LUOMAN KYLÄYHDISTYS, HALLITUS 
KOKOUKSEN 6/22 PÖYTÄKIRJA 

Aika:  Tiistai 7.6.2022 klo 19.30-21.18 
Paikka: Luoman VPK, Masalantie 
Osallistujat: Bondestam, Mårten, Brandt Joanna, Haapanen Janina, Pudas Annina, Saari 

Tuula, Toikka Anna-Mari, Valtanen Hannu, Vähäkuopus Marko 

1. Kokouksen avaus 
Saari avasi kokouksen klo 19:34. Todettiin, että Saari toimii kokouksen 
puheenjohtajana ja Haaviston estyneenä ollessa Valtanen sihteerinä. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin kokous sääntöjen mukaisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

4. Edellisten kokousten pöytäkirjat 
Siirrettiin kokouksen 5/2022 hyväksyminen seuraavaan kokoukseen. 

5. Varikkovastustus 
1. KHO:lle jätetty 24.5.2022 Sakari Niemelän laatima kirjallinen vastaus pyydettyyn 

lausumaan. – KHO:n päätöstä asiasta odotetaan. – Valmistaudutaan myös 
vaihtoehtoon, että joudutaan valittamaan edelleen EU-tuomioistuimelle. 

2. Luomalaiset maanomistajat jättivät omat vastauksensa (2 kpl). 
3. Ympäristölaki Oy:n esittämät laskut KHO:n valitukseen liittyen: 

- Valituslupahakemus ja valitus    2 976,00 € 
- Kirjallinen vastaus (Uudenmaan liiton) lausumaan 5 766,00 € 

Yht.       8 742,00 € 

4. Keskusteltiin KHO:n valituksen rahoituksesta. Sovittiin, että pj. tiedustelee 
Niemelältä, miten mahdollinen myönteinen päätös palauttaa kustannuksia ja 
mitä mahdollinen EU-tuomioistuimeen meno maksaa. – Ilmeisesti kielteinen 
KHO:n päätös merkitsee, että koko summa (8 742,00 €) ja mahdollinen KHO:n 
veloitus ovat LKY:n kustannuksia. 

    
6. Fortumin maakaapeli  

Fortum on toimittanut 6.5.2022 ELY-keskukselle lisäselvityksiä YVA-vaateeseen 
liittyen. 
Maanomistajat ovat tilanneet Sakari Niemelältä lausuntovaateen YVA-selvityksen 
tekemiseksi; se on jätettävä 30.6.2022. 
Fortum on toimittanut 18.5.2022 toimeenpanolupahakemuksen Valtioneuvostolle 
(TEM). Kaapelireittiä ei ole hakemuksessa muutettu, eikä hakemusta/tarkennettua 
suunnitelmaa ole esitetty maanomistajille. 
Kunnalta saadun tiedon mukaan kunnan runkovesijohtoputki ja paineviemäri 
suuntaporataan samanaikaisesti Fortumin kaapelien kanssa kustannussyistä. 
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Kunta tulee antamaan lausuntonsa siitä, tarvitaanko hankkeesta YVA-selvitys. 
LKY:n vaikutettava kunnanhallituksen jäseniin asiassa. Kunnan tulisi ainakin 
lausunnossaan korostaa riskikartoitusta ja varovaisuusperiaatetta. 
Hankkeesta on oltu yhteydessä myös MTV:n ”Asian ytimessä” ohjelmaan. Ovat 
suhtautuneet myönteisesti asian ottamiseksi käsittelyyn. 

7. Kunnan virkamiesten toiminta kaapelilinjaukseen liittyen 
Kunnan päätöksentekoelimet (lautakunnat, kunnanhallitus ja kunnanvaltuusto) ovat 
tehneet ainakin 5 päätöstä, joissa kaapelilinjaus esitetään KehäIII:n ja radan väliin 
Masalan ja Luoman alueilla. Kunnan virkahenkilöstö esittää kuitenkin jatkuvasti 
linjausta radan ja Masalantien väliin. Kunnassa ei ole sisäistä tarkastusta tai 
valvontaa varmistamaan, että tehtyjä päätöksiä noudatetaan. Sovittiin, että pj ottaa 
asiasta yhteyttä Kuntaliittoon. 

8. Riihijuhlat Fasan ladossa ja kyläyhdistyksen 20-vuotisjuhla 
Tapahtuman suunnittelu on työn alla, juhlien ajankohta on lauantai 20.8.2022 
(koulut alkavat to 11.8.). Pudas ja huvitoimikunta valmistelevat. Ohjelmassa mm. 
”Orjamarkkinat”, joiden tuotolla rahoitetaan varikkovastustuksen kustannuksia.  

9. Luoman osayleiskaava 
Kunnan kaavoitusohjelmaa 2023-27 käsitellään kevään ja kesän aikana. Kunnan 
Kaavoituspalvelut esittää ohjelmaluonnoksessa Luoman OYK:n poistamista ja sen 
sijaan Tassumäen asemakaavan laadintaa. Simon Storen mukaan 
yleiskaavoituksella toteutetaan myös muita tavoitteita (kuin asuntojen 
lisärakentamista), mm. huomioidaan ekokäytävät, luontoarvot, liikennereitit, 
muinaismuistot, kulttuurimaisemat ym. Hänen mukaansa rakennusoikeudet 
määräytyvät kantatilalaskelmien mukaisesti perusvuotena 1956, eikä OYK voi niitä 
muuttaa. Hän on ehdottnut SWOT-analyysiä siitä, miten kylää voisi kehittää. Jos se 
osoittaa, että OYK tarvitaan rakennusoikeuksien lisäämiseksi ja asemakaavojen 
saamiseksi, niin sitten OYK on tarpeen. 
Todettiin, että Simon Storen kanssa on saatava aikaan palaveri, Valtanen hoitaa.  
Todettiin myös, että Masalan alueen osalta Suvimäki-Majvik ei toteutune 
lähiaikoina. 

10.Kunnan avustukset 
1. Saadun talkooavustuksen (2 150 €) osalta todettiin seuraavat kustannuspaikat: 

(1) Selroosille 500€ latuverkon teosta ja lisäksi (2) materiaalikuluihin 400€ sekä 
(3) varaus 500€ loppuvuodeksi (latuverkko?) Lisäksi loppukesällä toteutettava 
(4) Luomapuron Harjulantien alitustalkoot ja samassa yhteydessä puron ranta-
alueiden siivous. Talkooavustuksen piiriin kuuluvat lisäksi Masalantien 
kukkaistutukset ja mahdollinen levähdyspenkki.  

2. Ympäristöavustusta saatu 5000€. Se tullaan käyttämään Luomanpuron 
kunnostuksen yhteydessä tarvittaviin työkone- ja materiaalikustannuksiin. 

3. Kunnanhallituksen avustusta on satu 700€, jota käytetään tilavuokriin ja muihin 
hallinnon kustannuksiin. 

11. Luomalainen 
Numero ilmestyy kesäkuussa – suomenkielinen jaetaan postilaatikoihin ja 
ruotsinkielinen julkaistaan kotisivulla. 

12.Loja Saarinen seinävaate 
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Tavoitteena on saada vaate esille Fyyriin. 

13.Koululaisten Hvitträsk-stipendit 
2*50€:n stipendit toimitettu kouluihin. Kouluyhteistyön osalta ”Kasvatetaan Iloa” 
-hankkeesta viesti Kirkkonummien Sanomiin. – Kasvatuslavat on saatu oppilaiden 
kanssa valmiiksi.  

14.Avoimet Kylät -tapahtuma lauantaina 11.6.2022 
Luoman Kyläyhdistyksen Info-piste ja Pop-Up -kahvila avataan Fasantien ja 
Hvitträskintien risteykseen. Myös Museo on mukana: Puutarha opastus sekä 
Elämää Hvitträskissä opastukset; myös yleisöuintimahdollisuus museon laiturilta. 

15.Kyläavustaja 
Torolf Eskmanin kanssa on allekirjoitettu työsopimus. 

16.Venepaikat ja kalastusluvat 
Vikaantuneet poijut on korjattu ja kalastuslupien myynti jatku Selroosin toimesta. 

17.Muut asiat 
Luomanlahden yhteisalueen siistimisen informointi on edelleen työn alla. 

22.Seuraava kokous 
Seuraava kokous on elokuun tiistaina 16.8. klo 19:30 VPK:lla. 

23.Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 21:18. 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

------------------------------------------------------           ----------------------------------------------- 
Tuula Saari      Hannu Valtanen 
puheenjohtaja              sihteeri 


